
Referat af bestyrelsesmøde 23. august 2023 17.45-20.30 

Afbud: Anja, Inge, Jens, Kasper, Leif, Pernille og Trine Stougaard  

 

1. Formalia  

Dirigent: Tom  

Referent: Melanie  

Ingen bemærkninger til referatet, som ikke har været udsendt endnu, da der er udfordringer med 

antallet af dokumenter der må lægges op på SF’s hjemmeside. 

 

2. Orientering fra regionsrådsgruppen  

Psykiatri: 

-Knivdrabet på psykiatrisk center Glostrup har fyldt meget. Der er hyret en vagt til at stå foran 

retspsykiatrisk ambulatorium. K og V har rejst en diskussion om metaldetektorer. Region H og SF’s 

linje har været at inddrage medarbejdere i løsninger.  

-Sommerferielukningen af afdeling M på Sank Hans. Peter har besøgt stedet som har ”afløst” 

afdeling M og det virkede umiddelbart positivt. Der kommer en evaluering af det også ift. om der er 

tilbagefald/forværring af sygdom for patienterne.  

Klima:  

-50% CO2 reduktion i 2030 som tager udgangspunkt ift. 2023 og ikke 1990 som regeringens 70% 

mål er, derfor er det ok ambitiøst.  

Sundhed: 

-Frederikssunds hospital lukker, og nogen af bygningerne skal bruges til sundhedshus. Specialiseret 

psykiatri, ambulatorie, akutfunktion mm. Bliver liggende der. 

Fastholdelse og psykiatri:  

En historie i pressen der har kørt over sommeren på fødeområdet omkring travlhed.  

Trafik:  

Kompliceret besparelser på busområdet: der kommer en redegørelse på næste budgetmøde.  

Nære og sammenhængende sundhedsvæsen:  

Sadek har lavet et indlæg om ventetider på psykologhjælp, da regionen ikke kan afsætte flere midler 

pga. bureaukratiske regler.  

 

3. Orientering fra formandskabet  

Heldagsseminar for bestyrelsen d. 3.2.24  

Hvidbog får vi den 22.9 også kommer det op på det efterfølgende bestyrelsesmøde. 

Tom har kontaktet Christiansborg om et EU-valgmøde op til EU valget. Proceduren for valg af 

spidskandidater er ændret fra SF siden hen og SF centralt planlægger møder i storkredsene, derfor 

er det ikke længere relevant at arrangere et i regionen.  

Vi skulle have haft et af de svære møder i går omhandlende demens. Der har været tekniske 

problemer med at få nyhedsbrevet ud pga. et udløbet betalingskort. Det blev aflyst da der kun var 

få kendte tilmeldte og intentionen var et større møde for medlemmerne.  

Møde sidst i september om uddannelse med Sofie Lippert, afhænger at nyhedsbrevet virker.  



Trine Stougaard og Tom planlægger et møde om arkitektur/ bygninger hvor formanden for 

arkitektforeninger kan holde et oplæg. Vi går efter at arrangere et heldagsmøde en lørdag også med 

diskussion ift. kommunerne og måske de gode historier. Restriktion at der ikke skal snakke om 

Lynetteholmen, måske mødet skal ligges udenfor storbyen.  

 

4. Hvad vil bestyrelsen?  

Runde om de enkeltes lyst til at engagere sig. 

Melanie: Kan godt skrive referat. Sundhedspolitiske drøftelse og gerne med i en baggrundsgruppe. Sidder 

gerne med i arbejdsgrupper, også emner som ikke er indenfor sundhedsområdet.  

Niels: Har ikke så meget tid. Gerne arbejde ift. det kommunale, EP-valg mm.  

Jonas: Er ophængt og sidder med økonomien og kan hjælpe med det administrative. Har ikke så meget tid 

til det politiske. Vil gerne hente mad.  

Marianne: Vil gerne hente mad. Vil gerne være tovholder for en selvstyrende gruppe. Drøftelse ift. 

sundhedspolitik. Optaget af det der ligger udenfor København. Bidrage til at planlægge længerevarende 

møder.  

Stine: Sidder i regionsrådet. Forslag om en rutine ift. hvem der henter mad, skriver referat mm. 

Forplejningen skal være i orden. Er interesseret i fødeområdet, familien mm.  

Thomas: Har ikke en faglig vinkel. Vil gerne planlægge møder og være ”arbejdshest.”  

Peter: Sidder i regionsrådet. Har ikke så meget tid. Vil gerne blive bedre til løbende inddrage/sparre med 

bestyrelsen. Har en ad hoc arbejdsgruppe ift. psykiatriudvalget.  

Sadek: Har ikke så meget tid. Sidder i regionsrådet. Vil gerne være med i alt der har med trafik at gøre.  

Trine Schaltz: Tovholder for en selvstyrende gruppe. Bidrage med dér, hvor hun har viden, især 

sundhedsområdet, specialområdet og psykiatri.  

Det er vigtigt at der bliver fulgt op på dem der har meldt afbud til dagens møde. Der er små funktionelle 

ting der ikke fungerer i SFU’s lokaler, så som manglende vand i toilettet, mangle opladere mm.  

Jonas og Marianne tager en dialog om afhentning af mad.  

 

5. Selvstyrende grupper efterår 2023  

Skriftlig intro er medsendt. 

Vigtigt at fremhæve at engagement er det bærende, når det udsendes med nyhedsbrevet.  

I forlængelse af arrangementer der afholdes, f.eks. det om arkitektur, kunne man spørge om der var nogen 

der er interesseret i at sidde i en selvstyrende gruppe. Parallel proces med det forslået. Det har været svært 

at få fungerende tovholdere. 

Emneforslag fra bestyrelsen: 

-Grøn indkøbspolitik - Christine Venneberg eller Karen Marie Pagh Nielsen  



-Diagnosticering af børn og unge (mistrivsel) – Thomas  

-Digitalisering og afdigitalisering af sundhedsvæsenet (hjælpe dem som ikke kan det digitale) – Marianne  

-Afhospitalisering - Tom 

-Fødsler udenfor hospitalet  – Stine  

 

6. Budgetprioriteringer 2024-2027 Region H (19.10-19.55) 

Regionen har haft et budgetseminar. Peter og Sadek har stillet mange forslag til budget indtil videre. 

Økonomiaftalen mellem regeringen og Danske regioner blev meget stram. Fordelt i anlæg og service. Der 

bliver ingen centrale besparelser, men svære prioriteringer på hospitaler og centre, hvis aktiviteten stiger. 

Der er ikke nok til at sikre det demografiske træk og stigende medicinudgifter. Der bliver en politisk 

prioriteringspulje til nye tiltag på sundhedsområdet. SF’s linje vil være at gå lidt mere offensivt til 

omprioriteringer og derfor er det ikke sikkert SF Region H går med i budgettet. Interne omprioriteringer vil 

være 240mio. kr. Kataloget kommer den 25.8.23. Regeringen har krævet administrative besparelser i Region 

Hovedstaden med 100mio. i år udenom lægesekretærer.  

SF har 5 hovedprioriteringer som muligvis er realistiske at få igennem:  

1. Flere aftenafgange på Frederiksværksbanen  

2. Mere tværfaglighed i psykiatrien  

3. Let behandling tæt på borgeren: mobil røntgen og blodprøver  

4. PKU og høre prøver i hjemmet  

5. CO2 reduktion – konkurrence blandt medarbejdere 

6. Tekst om fødeklinikker 

Der er et sættemøde og 3 forhandlingsmøder. Peter og Sadek er forhandlere. Anja tager et af møderne for 

Peter. Vigtigt med hvordan besparelser meldes ud. Stadig mange ventelister og henvisninger til 

privathospitaler, socialdemokratiet er begyndt at være med på den om bekostningerne ved at henvise til 

privathospitaler. Der skal skæres 30mio. på regional udvikling.   

 

7. Fokus på forsikringer  

Skriftligt debatoplæg er medsendt 

Vigtigt at der bliver arbejdet med området., da det er et felt der vokser. SF’s sundhedsudvalg har reageret på 

Toms notat. Nogle af tingene kunne man arbejde med i SF regi. Hvad med dem der ikke har muligheden. Det 

private kan tilbyde noget det offentlige ikke kan. Der er konkurrence mellem den private og offentlige 

sektor: en stærkere privat sektor ville betyde en svagere offentlig sektor. Dem med privat 

sundhedsforsikring springer køen over, hvor der så bliver meget lang ventetid til mennesker fra det 

offentlige. Vejviser gennem systemet som nogle private forsikringer har, kunne godt bruges i det offentlige 

til de svageste og sygeste borgere. Ved komplikationer i det private udenfor dagtiden, skal det offentlige 

tage over, måske man kunne gøre noget her. Forventningerne i befolkningen til hvad et sundhedsvæsen skal 

kunne stiger. Er der kvalitet og image nok i det offentlige til at konkurrere med det private? Kollektive 

løsninger fremfor offentlige løsninger? 



Patientvejviser på Bornholm? 

 

8. Evt.  

Intet til evt. 


